
 

نگران دارایی های معطل مانده 
این روزها بحث مولدسازی اموال دولت بسیار بر سر زبان ها 
افتاده است، فروش اموال دولتی که قرار است به عنوان نیروی 
محرکه چرخ دولت را بچرخاند، اما این طرح مخالفان زیادی دارد. 
محسن حاجی میرزایی، وزیر سابق آموزش و پرورش ضمن انتقاد 
از طرح مذکور گفته: »من چه موقع می توانم باور کنم شما نگران 
دارایی های معطل هستید؟ وقتی که ببینم شما به دارایی های 
مهم تر و ارزشمندتر توجه می کنید. مهم ترین دارایی یک جامعه 
سرمایه اجتماعی است، اگر از این سرمایه مراقبت نشود و از 
دست برود، آن وقت باید نگران ۱۰ هزار متر زمین بلااستفاده بود، 
درحالی که پایدارترین و مناسب ترین عامل برای پیشرفت وجود 
سرمایه اجتماعی بالاست، حتی از سرمایه انسانی و مادی مهمتر 
است.« او در گفت وگویی با مرکز اسناد انقلاب اسلامی بیان کرده: 
»وقتی یک پدر منطق هزینه کردن را بلد نیست، یعنی زندگی 
را با درآمدی که دارد خوب اداره نمی کند، بعد از مدتی سراغ 
فروش قالی، تلویزیون و ماشین لباسشوییِ خانه می رود تا وارد آن 
چرخه اشتباه شود؛ اما یک موقع پدری هست که منطق هزینه 
کردن اش در زندگی معقول است، یعنی سنجیده هزینه می کند 
و منافع خانواده را بهینه می کند، اگر پدری هنر بهینه کردن منافع 
خانواده را دارد، درصورتی که ثروت راکدی وجود دارد، منطقی 
است آن سرمایه را هم وارد چرخه کند تا بهینگی را افزایش دهد، 
من معتقدم دولت های ما کاستی های جدی در نحوه استفاده از 
منابعی که در اختیارشان هست دارند، این ها بیش از آن که تلاش 
کنند تا منابع بیشتری را جذب کنند، باید تلاش کنند منابعی را 
که دارند بهتر هزینه کنند، بهره وری یعنی همین و رهبری هم 
تاکید کردند به بهره وری توجه کنید. به نظرم شرط توفیق ما در 
همه امور این است که هوشمندانه، آگاهانه، با درک درست از 
دارایی ها و نحوه مواجهه و برخورداری صحیحی از آن ها اقدام 
کنیم.« حاجی میرزایی ادامه داده: » نظام شناسایی، طراحی و 
اجرای طرح های عمرانی ما مشکل دارد، نظام تخصیص منابع ما با 
مشکل مواجه است، این یعنی اعتیاد به روش های نادرست، وقتی 
کسی معتاد هست هرچی پول زیر دستش بگذاری خرج اعتیاد 
می کند، اول اعتیاد او را درست کنیم. لذا من معتقدم اولویت این 
است که ما شایستگی خودمان را در استفاده موثرتر و مطلوب تر 
از همین منابعی که در اختیارمان هست نشان بدهیم.« وزیر 
سابق آموزش و پرورش بیان کرده: »قطعاً هیچ عقل سلیمی 
نمی پذیرد که شما یک دارایی بلا استفاده داشته باشید، از منظر 
اقتصادی هم افرادی که دارایی هایش مولد هست ارزش بیشتری 
دارد، ممکن است دارایی یک ملاک برای کشور ارزشی نداشته 
باشد، اما یک موقع ثروت کسی دارد اشتغال ایجاد می کند و 
کشور را به جلو هدایت می کند، لذا این ارزشمند است، بنابراین 
کسی که دارای ثروت مولد هست، ثروتی که به اشتغال، رفع فقر 
و تولید کمک می کند ارزشمندتر است تا کسی که زمین هایش را 
همین طور باقی گذاشته و روز به روز قیمت اش هم بالا می رود، 
در مورد دولت هم همین اعتقاد را دارم اگر گام اول درست نشود 

انگار داریم در یک مسیر نادرست هزینه می کنیم. 

شهرداری
کارگران شهرداری منطقه جوادیه بهداشت جمع آوری زباله 
را به هیچ عنوان رعایت نمی کنند و وقتی زباله ها را از مخزن ها 
خالی می کنند اکثر زباله ها به خیابان ها و اطراف این مخزن ها 
ریخته و دیگر جمع نمی کنند از شهرداری این منطقه تقاضای 
رسیدگی به این موضوع را داریم زیرا واقعا وضعیت اسفناکی 

به وجود می آورند. 
سادات از تهران

کودکان کار
می خواستم بگویم وجود کودکان کار در خیابان ها و 
سرچهارراه ها بسیار آزاردهنده است. این کودکان که باید 
در کنار خانواده خود بوده و به تحصیل مشغول باشند در 
خیابان ها و وسط چهارراه ها به فال فروشی یا گل فروشی 
مشغول هستند و کودکی خود را در خیابان ها می گذرانند. 

چرا باید جامعه طوری باشد که مجبور به این کارها باشیم. 
صمیمی از تهران

گرانی خانه
صاحبخانه ها در منطقه۱6 نازی آباد نزدیک به صد درصد 
اجاره منازل خود را گران کرده اند ما مستاجر ها به چه کسی 

یک شهروند از تهران باید پناه ببریم. 

کارگران فصلی
ما کارگران فصلی که در این چند سال به علت کمبود کار 
اکثر روزها را بیکار و بدون درآمد بودیم. با توجه به گرانی 
و تورم قدرت خرید قشر کارگر فصلی به حداقل رسیده نه 

عیدی، نه پاداش، نه سختی کار، نه حمایت دولت. 
باروند از اسلامشهر

گرانی اجناس
متأسفانه قیمت انواع میوه و مرغ و گوشت که و همه 
اجناسی که شب عید بیشتر نیاز است بالا رفته و اینطور که 
بوی آن می آید هم میوه و هم آجیل باید از سر سفره مردم 
برداشته شود هیچ مسئولی هم در این مورد اقدامی انجام نداده 
است. از مسئولان تقاضا داریم که در این مورد رسیدگی کنند 

و سرکشی به بازارها داشته باشند. 
سلیمی از تهران

وزارت بهداشت
بیمارستان های بزرگ و سرشناسی در تهران هستند 
که داروخانه های آن واقعا در  شان آن بیمارستان نیست. از 
وزیر محترم بهداشت درخواست دارم که به داروخانه های 
بیمارستان های دولتی مراجعه کرده و سر و سامانی به این 

حمیدی از تهران داروخانه ها بدهند. 

آرمان ملی: مسمومیت های زنجیره ای دانش آموزان ایرانی 
که از اوایل آذرماه سالجاری از قم و از یک هنرستان دخترانه 
شروع شد، حالا دیگر فراگیر شده و شهرهای زیادی از کشور را 
در برگرفته. حرف و حدیث های بسیاری از عمدی بودن حادثه 
و در تیررس قرار گرفتن دختران برای ممانعت از رفتن آن ها به 
مدرسه توسط عده ای که هویتشان معلوم نشد، مطرح شد. وزیر 
آموزش و پرورش هم در اظهار نظری گفت که پیدا کردن علت 
حادثه و مقصران آن کار وزارتخانه او نبوده و آن ها صرفا راجع 
به علائم مسمومیت و ناپایداری آن و وضعیت دانش آموزان 
اطلاع رسانی می کنند. اما در میان همه ابهامات موجود روز 
گذشته خبرگزاری فارس خبری مبنی بر بازداشت سه نفر در 
رابطه با مسمومیت های مشکوک خبر داد؛ فارس نوشت: »۳ 
نفر در رابطه با این موضوع توسط نهاد های امنیتی بازداشت 
شدند؛ اخبار تایید نشده احتمال خرابکاری توسط شبکه نفاق 
را می دهد.« همزمان یک خبرگزاری دولتی دیگر، سناریوهایی 
درباره مسمومیت دانش آموزان مطرح کرد. ایرنا در کنار طرح دو 
گمانه راجع به نقش گروه های متحجر و مخالف تحصیل دختران 
از سویی و خرابکاری سرویس های خارجی یا گروه های معاند از 
سوی دیگر، از شیطنت دانش آموزان برای فرار از کلاس درس و 
امتحان ها خبر داد و گفت: »در مواردی بچه ها با استفاده از بمب 
بدبو )چیزی شبیه ترقه که بوی بد تولید می کند( تلاش دارند 
کلاس را با توجه به فضای موجود به تعطیلی بکشانند و مثلا 
از امتحان خلاص شوند. یا در مواردی فضای ایجادشده باعث 
حساسیت شدید روانی شده که گاه با تلقین باعث بدحالی واقعی 
افراد هم می شود. ممکن است در مواردی، شیطنت دانش آموزان 

یا ترس روانی آنان زمینه حوادثی شده باشد.«

   مسمومیت در دیگر نقاط
صبح روز گذشته، تعدادی از دانش آموزان دبیرستان 
دخترانه ای در تهرانسر در غرب پایتخت دچار مسمومیت شدند. 
والدین دانش آموزان انتشار نوعی اسپری در مدرسه را دلیل 
مسمومیت دانش آموزان عنوان کرده اند. نیرو های اورژانس نیز به 
محل اعزام شدند. اورژانس کمی بعد وضعیت مسمومان را پایدار 
توصیف کرد.  همچنین اخبار رسانه ها حکایت از مسمومیت در 
دو مدرسه هاجر و سیزده آبان در تهرانسر داشت. مادر یکی از 
دانش آموزان گفته بود که دانش آموزانی را دیده که کف بالا 
می آوردند، حالت استفراغ داشتند، چشمانشان می سوخت و 
اشک آلود بود. او به رسانه ها گفته: کل منطقه را بوی تخم مرغ 
گندیده گرفته بود، یک چیزی شبیه گاز اشک آور. این مادر 
ادامه داده: »چیزی که من به صورت مشترک از والدین بچه ها و 
شاهدان عینی شنیدم، صحبت از دو زن با »ویژگی خاص« بود 
که آمدند و درحالیکه یک ماشین دم مدرسه حاضر منتظر آن ها 
بود، از مدرسه فرار کردند و هرچه مردم تلاش کردند این ها را 
بگیرند، موفق نشدند و متواری شدند و رفتند.« همچنین در 
شرق پایتخت در تهرانپارس نیز گزارش شد که دانش آموزان یک 
دبیرستان دخترانه مسموم شدند. گفته می شود که دانش آموزان 
دبیرستان امت در منطقه ۴ تهران صدایی شبیه ترکیدن  ترقه 
از راهرو شنیده و بعد بویی را استشمام کرده اند. مدیر مدرسه 
البته در واکنش، گفته که این صدا مربوط به یکی از کلاس ها 
بوده که دانش آموزان برای همکلاسی شان تولد گرفته بودند. 
برخی گزارش ها هم حاکی از بروز مسمومیت در مدرسه دخترانه 
جاجرودی در شرق تهران است که البته هنوز خبر آن تایید نشده 
است. بر اساس این گزارش ها، شیئی مشکوک به داخل این 

مدرسه پرتاب شده و شماری از دانش آموزان به مراکز درمانی 
منتقل شده اند. روز چهارشنبه تعدادی از دانش آموزان دبیرستان 
دخترانه رضوان در شهرک ارم فردیس هم با مسمومیت مواجه 
شدند. این دانش آموزان با اتوبوس آمبولانس به بیمارستان کوثر 
کرج منتقل شدند.  گفتنی است که از روز سه شنبه با مسموم 
شدن ۳۸ دانش آموز در پردیس، مسمومیت ها به بیخ گوش 
تهران رسیده بود.  اما روز گذشته، علاوه بر تهران، در اردبیل 
نیز مسمومیت دانش آموزان دختر در سطحی نسبتا گسترده 
شامل ۷ مدرسه و ۱۰۸ دانش آموز گزارش شده است؛  از جمله، 
دبیرستان های دخترانه عفاف، بهاران، معراج و سما از جمله این 
مدارس بودند. به گفته دانش آموزان حوالی ساعت ۱۰ تا ۱۱ 
دانش آموزان احساس سوزش در گلو و سستی پا کرده و متوجه 
مسمومیت خود شدند.  علی محمدیان اردی رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی اردبیل گفته است دانش آموزان علائم تهوع، استفراغ، 
سردرد، سرگیجه و علائم تنفسی داشتند. او گفته: تا ساعت 
۱۲ امروز ۱۰۸ دانش آموز به مراکز درمانی اردبیل منتقل که 
بیش از ۵۰ درصد آنان در بیمارستان امام خمینی بستری شدند.  
همچنین در حالی که سه شنبه، مسمومیت دانش آموزان در 
کرمانشاه تکذیب شده بود، دیروز صداوسیما گزارش داده که در 
یکی از دبیرستان های دخترانه کرمانشاه چند تن از دانش آموزان 
به دلیل مسمومیت ناشی از استنشاق گاز نامعلومی دچار 
مسمومیت خفیف شدند. بر این اساس دانش آموزان مسموم شده 
کرمانشاهی صبح روز گذشته به سرعت به بیمارستان منتقل 
شدند.  مسمومیت ها از مدارس به دانشگاه هم رسید. روابط 
عمومی استانداری لرستان در روز گذشته اعلام کرد: تعدادی از 
دانشجویان دختر در دانشگاه آزاداسلامی واحد بروجرد شب نهم 
اسفندماه در خوابگاه دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی با بروز 
علائم مشابه دانش آموزان، از محیط خوابگاه خارج و به اورژانس 

انتقال داده شدند. 
   آمار مسمومیت ها

تا کنون آمار دقیقی از مسمومیت ها ارائه نشده.  با این حال، 
زهرا شیخی، عضو کمیسیون بهداشت مجلس درخصوص تعداد 
دانش آموزان مسموم شده گفته است: »تا ۸ اسفند مسمومیت 
خفیف ۷۹۹ دانش آموز در قم گزارش شده است، درباره بروجرد 
هم چیزی که دیروز در جلسه مطرح شد از دوم تا هشتم اسفند 
نزدیک به ۴۰۰ نفر از دانش آموزان مسمومیت خفیف داشتند.« 
در آماری دیگر که البته با آمار خانم شیخی متفاوت است، شهریار 
حیدری عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
روز دهم اسفند گفته است: »تا الان قریب به ۹۰۰ دانش آموز از 
استان های مختلف کشور مسموم شدند و این آمار را امروز از 
یک منبع موثق دریافت کردم.« شیخی درباره اثر مسمومیت بر 
دانش آموزان گفته: »براساس گزارش ها مسمومیت دانش آموزان 
اکثراً گذرا بوده است، آن ها بین ۱۵ تا ۴۵ دقیقه علائم مسمومیت 

داشتند و این علائم پایدار نبوده است.«
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اخبار کوتــــاه

روی خط آرمان ملی

یک خبرگزاری دولتی روز گذشته از بازداشت 3 نفر در رابطه با مسمومیت های زنجیره ای دانش آموزان ایرانی خبر داد؛ 

گسترش مسمومیت  در مدارس
     فارس از احتمال خرابکاری توسط شبکه نفاق خبر داد؛ ایرنا از شیطنت دانش آموزان گفت

     تکرار مسمومیت ها در بروجرد؛ اینبار در دانشگاه ها/ علاوه بر چندین مدرسه دخترانه در شرق و غرب تهران، 
اردبیل، کرمانشاه و البرز هم گرفتار مسمومیت شدند

 آرمان ملی: از زمان خروج ضرغامی از 
صداوسیما مشخص بود که ضرغامی دیگری 
را باید مشاهده و رفتارهایش را تحلیل کرد. 
مردی که با مخالفانش صبحانه خورد و 
از آزادی هایی استقبال کرد که در زمان 
حضورش در صداوسیما سانسور می شد. 
حتی جایگاهی برای خودش متصور بود که 
کاندیدای ریاست جمهوری هم شد و وقتی 
رئیسی، کرسی سازمان میراث فرهنگی و 
گردشگری را به او سپرد، این تصور ایجاد 
شد که ضرغامی از حاشیه به دور خواهد بود 
اما تصور اشتباهی بود و اظهارت و اقدامات 
او بیش از همیشه محل بحث و توجه قرار 
گرفت. مانند دیروز که دو بخش از اظهاراتش 

قابل تامل بود. 
   حجاب اختیاری نداریم!

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی روز گذشته در گفت وگو با باشگاه 
خبرنگاران جوان گفت: »به هیچ وجه بحث 
حجاب اختیاری برای گردشگران خارجی 
مطرح نیست و همان قانونی که از گذشته 
بوده به طور جدی رعایت می شود.« وی 
ادامه داد: »گردشگران خارجی طبق قانون 
جمهوری اسلامی باید حجاب را رعایت 
کنند.« وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی بیان کرد: »در ارتباط با مشکل 
کم حجابی و بی حجابی که در کشور هست 
گردشگران خارجی کارنامه خیلی خوبی 
دارند و ما باید تشویق شویم.« ضرغامی 
اظهار کرد: »گردشگران خارجی مسن از 
تورگردانان ما می پرسند ما که الان حجاب 
را کامل رعایت کردیم در حالی که پیرزن ها 
حکمشان با جوانان متفاوت است. الان در 
خیابان این همه بی حجاب است بعد شما به ما 
گیر دادید. ما به آنها می گوییم همینی که الان 
هست را رعایت کنید.« اظهارات ضرغامی 
درباره حجاب حاشیه ساز است مانند ۱۵ 

آبان که در دانشگاه شریف گفته بود: »امروز 
دختران جوان و دانش آموز ما بدون روسری 
در خیابان راه می روند. چه شد؟ اتفاقی افتاد؟ 
در خیابان ها یک تعدادی از خانم ها بی حجاب 
شده اند ما الان می توانیم به زور حجاب سر 
آن ها کنیم؟ برویم ببینیم توانمندی کجاست. 
من اعتقاد عمیق دارم اگر تلاش کنیم هر 
دختری با حجاب شود بهشت خدا را برای 
خودمان خریده ایم. برخی از این خانم ها که 
حجاب برداشته اند ناراحت هستند، برخی 
از این خانم ها برداشتن حجاب شان حرکت 
سیاسی است. ما باید ببینیم چه مشکلی بوده 
که این اتفاقات افتاده است. زمانی که رئیس 
صداوسیما بودم به بزرگانی می گفتیم بیایید 
درباره حجاب صحبت کنید می گفتند ما 
بلد نیستم باید کسی باشد که بتواند با یک 
دختر ۱6 ساله صحبت کند.« این اظهارات 
با واکنش های زیادی مواجه شد چنانکه 
وزارت میراث فرهنگی و گردشگری ناچار به 
ارائه توضیح شد: »اصل بحث در مورد دیدگاه 
نادرستی بود که عمدتاً توسط ضد انقلاب 
با این عنوان مطرح می شود که در صورت 

کشف حجاب، کل نظام دومینووار سقوط 
می کند.  وزیر میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی در پاسخ گفت: دیدید که 
چند نوجوان روسری را برداشتند و اتفاقی 
نیفتاد و نظام فرونریخت! نظام درخت تناوری 
است که شاخ و برگ و میوه آن تمام دنیا را 
فراگرفته است.  در بخش های دیگر هم در 
مورد آسیب شناسی صحیح جامعه از موضع 
اقتدار و قدرت ترمیم نظام صحبت شد و 
اشکال را متوجه برخی مسئولان از جمله 

خودشان، دانستند.« 
  سیمکارت ویژه داریم!

موضوع دیگری که ضرغامی روز گذشته 
به آن اشاره کرد سیمکارت های دارای 
اینترنت بدون فیلتر به گردشگران خارجی 
بود که انتقادات زیادی را متوجه وزارت 
ارتباطات کرد اما دیروز ضرغامی با اشاره به 
موضوع اعطای سیمکارت های بدون فیلتر 
به گردشگران خارجی گفت: وزیر محترم 
ارتباطات به خاطر موضوع سیمکارت های 
بدون فیلتر برای گردشگران خارجی بسیار 
مورد حمله قرار گرفت. من می خواهم به 

شما بگویم که این کار تقصیر من است و 
اگر قرار است با کسی برخورد یا انتقاد شود 
آن فرد من هستم. وی گفت: اعطای این 
سیمکارت به گردشگران خارجی پیشنهاد ما 
بود و پیگیر آن هستیم. باید حداقل خدمات و 
سرویس ها  به گردشگران خارجی داده شود. 
برخی دوستان ما می گویند که چرا گردشگر 
خارجی به ایران نمی آید و یا اینکه تعداد آن ها 
کم است. باید بگویم که این موضوع دلایلی 
دارد. ما در نظام مسائل این موضوع را احصاء 
کردیم و تک به تک در حال حل و فصل آن ها 
هستیم. وزیر میراث فرهنگی و گردشگری 
بیان کرد: هنگامی که گردشگران خارجی 
وارد کشور ما می شوند یکی از نیازهای آن ها 
اینترنت و سکوهای خارجی و بین المللی است 
که مثل نان شب برای آن ها واجب است و 
نمی شود گردشگر خارجی به کشور ما بیاید 
و ارتباطش با دنیا قطع شود. ضرغامی گفت: 
ما نمی توانیم به او بگوییم از بله و ایتا استفاده 
کند. او می خواهد از تهران با پاریس در ارتباط 
باشد. لذا؛ من از آقای وزیر خواستم برای 
گردشگران خارجی امکانی فراهم کند که 
بتوانند با استفاده از سیمکارت های ویژه 
و سکوهای بین المللی نیاز خود را مرتفع 
کنند. وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی بیان کرد: اگر مشکلی برای آن ها 
پیش می آید و ناگهانی یک یا دو نفر از آنها را 
به جرم جاسوسی دستگیر می کنند که بعضی 
مواقع من تا نیمه های شب پیگیری می کنم 
تا این مشکل را حل کنم. اگر دو نفر پیرمرد و 
پیرزن به کشور ما می آیند و نگران این هستند 
که دستگیر شوند و یا اتفاقی برای آنها رخ 
می دهد و آن ها حتی نمی توانند به خانواده های 
خود خبر بدهند. باید با چه انگیزه ای به ایران 
سفر کنند!؟ وی افزود: امیدواریم ان شاءا... 
تولیدات و سکوهای داخلی ما نیز جایگاه 

بین المللی پیدا کرده و فعال باشند.

اتمام حجت ضرغامی با مسافران خارجی 

حجاب اختیاری نیست حتی شما  گردشگر  عزیز!
     اینترنت بدون فیلتر کار من بود نه وزیر ارتباطات 

 مسئولان دانشگاه تهران 
کوتاه آمدند

دانشگاه تهران در اطلاعیه ای از ادامه 
برگزاری کلاس های آموزشی این دانشگاه 
به صورت حضوری خبر داد.  این تصمیم 
پس از آن گرفته شد که روز پنجشنبه چهارم 
اسفندماه معاونت آموزشی دانشگاه تهران از 
مجازی شدن کلاس های درس دانشجویان 
این دانشگاه پس از تعطیلات نوروز، خبر داد. 
متعاقب این تصمیم تعدادی از دانشجویان 
در تماس هایی نسبت به این تصمیم دانشگاه 
ابراز نگرانی کردند و نسبت به این برنامه 
دانشگاه اعتراض کردند و خواستار برگزاری 
حضوری تمامی کلاس های درس شدند.  
در این رابطه دکترمحمود کمره ای معاون 
آموزشی دانشگاه تهران با اشاره برنامه 
این دانشگاه برای آغاز آموزش ترکیبی 
دانشجویان دانشگاه تهران از نیم سال دوم 
تحصیلی جاری گفت: بعد از شیوع کرونا 
ویروس و مجازی شدن آموزش دانشجویان 
در دانشگاه ها، زیرساخت های نرم افزاری و 
سخت افزاری مناسبی برای ارائه آموزش های 
الکترونیکی در دانشگاه تهران فراهم شد و در 
این راستا تصمیم گرفتیم بعد از کرونا نیز از 
این بستر برای آموزش دانشجویان استفاده 
کنیم.  او در ادامه تصریح کرد: بخشنامه 
آموزش ترکیبی دانشجویان دانشگاه تهران 
تابستان امسال ابلاغ شد و بر اساس این 
بخشنامه قرار بود آموزش دانشجویان از 
ترم اول به این صورت باشد که ۴ هفته اول 
دانشجویان در دانشگاه حضور داشته باشند 
و از ۱۲ هفته باقی مانده 6 هفته از آموزش ها 
به صورت مجازی و 6 هفته نیز به شکل 
حضوری ارائه شود.  معاون آموزشی دانشگاه 
تهران تاکید کرد: آموزش نیم سال اول 
دانشجویان دانشگاه کاملا به شکل حضوری 
برگزار شد، اما بر اساس بخشنامه فوق الذکر 
تصمیم گرفتیم آموزش نیم سال دوم به 
شکل ترکیبی باشد بر این اساس کلاس های 
دانشجویان از ۱۴ فروردین تا ۷ اردیبهشت 
سال آینده به صورت مجازی برگزار خواهد 
شد.  کمره ای افزود: یکی از دلال دیگری 
که موجب شد ما آموزش ترکیبی را در نیم 
سال دوم اجرایی کنیم این بود که هر ساله 
پس از تعطیلات نوروز اغلب کلاس های 
درس خالی از دانشجو بودند و باتوجه به 
اینکه دانشجویان از اقصی نقاط کشور در 
دانشگاه تهران تحصیل می کنند، ممکن 
است در تهیه بلیت با مشکلاتی مواجه شوند 
در نتیجه این موضوع نیز دلیل دیگر تصمیم 
ما بوده است.  او افزود: براساس بخشنامه 
جدید دانشگاه تهران، حضور اعضای هیات 
علمی در محل خدمت، در تمام روز های 
کاری، الزامی است.  ظهر روز گذشته، روابط 
عمومی دانشگاه تهران در اطلاعیه ای اعلام 
کرد: »نظر به ابلاغیه وزارت علوم، تحقیقات و 
فناوری به شماره ۳۷۰6۷۱/۲ مورخ ۹ اسفند 
ماه ۱۴۰۱ و بر اساس تصمیم هیات رئیسه 
دانشگاه، ادامه برگزاری کلاس های آموزشی 
در نیمسال دوم سال تحصیلی ۱۴۰۲ -  

۱۴۰۱ به صورت حضوری خواهد بود.«

سازمان محیط زیست 
پنهان کاری کرده

یک دامپزشک عامل مرگ پیروز را تجویز 
داروی اشتباه عنوان کرد که در همان 
روز های اولیه تولدش باعت ایجاد نارسایی 
کلیه شده و سازمان محیط زیست از اعلام 
این مساله خودداری کرده است.  در پی 
تلف شدن »پیروز« توله یوزپلنگ ایرانی، 
فراکسیون محیط زیست مجلس شورای 
اسلامی نشست ویژه ای جهت بررسی علل 
و عوامل مربوطه و بررسی اقدامات صورت 
گرفته با مسئولان سازمان حفاظت محیط 
زیست، و جمعی از دامپزشکان و کارشناسان 
برگزار کرد.  به گزارش آنا، پیام محبی، رئیس 
سابق جامعه دامپزشکان ایران در این جلسه 
با اشاره به اینکه در پروژه انتقال یوز ها به 
سمنان مشارکت داشته است، گفت: اگر 
یوز ها به سمنان منتقل نمی شدند زایشی 
اتفاق نمی افتاد اما بعد از فشار روانی که در 
سمنان به دلیل نحوه انجام سزارین و مرگ 
دو توله یوز اتفاق افتاد، معاون محیط طبیعی 
سازمان محیط زیست تاکید کرد که باید 
کارشناس خارجی بیاوریم که من انتقاد کردم 
که ما تمام امکانات را در ایران داریم و نیازی 
به این هزینه نیست.  او با بیان اینکه کالدون 
مشاور خارجی طرح ۹ ماه پیش تشخیص 
نارسایی حاد کلیوی داده و دستور داده بود 
تمام دارو های پیروز باید قطع می شده است، 
گفت: یعنی از یک ماهگی پیروز مشکل 
نارسایی کلیه مشخص بوده است.  محبی 
بالا بردن توقع از این حیوان و ایجاد چهره 
سلبریتی گونه و تبدیل آن به یک اینفلوئنسر 
معروف از سوی سازمان محیط زیست را 
دلیل این پنهانکاری دانست و تاکید کرد: اگر 
در همان زمان تشخیص اولیه می گفتند که 
پیروز چه مشکلی دارد، ما اعلام می کردیم 
عمر طولانی نخواهد داشت؛ ضمن اینکه این 
حیوان رژیم غذایی مناسبی نداشته است.  او 
از نبود ساختار دامپزشکی مناسب در سازمان 
محیط زیست انتقاد کرد و گفت: پردیسان 
نقاهتگاه دارد اما امکاناتی در آن وجود ندارد؛ 
ضمن اینکه به تعداد استان ها دامپزشک 

حیات وحش نداریم. 


